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Resistance in Carinthia. Agents, Patrols Military Missions North of the Drava by Vinzenz Olip

 
in German:
Widerstand in Kärnten. Agenten, Patrouillen Militärmissionen nördlich der Drau von Vinzenz Olip

Project

 

Description

Historian Vinzenz Olip describes the military and political situation in Carinthia during the Second World War on the basis of documents and
reports from the Gestapo, partisan detachments and British, US and Soviet military missions. The spectrum of topics ranges from the beginnings
of the revolt against the Nazi regime as early as 1940/41 to the death sentences passed on resistance fighters from the Parish of Zell and Ebriach
areas in 1943 to the hopeless situation of a British major on the Saualpe. Another focus is the resistance north of the Drau, especially on the
Saualpe and the Koralpe. The work ends with a description of the last days of the war until the withdrawal of the Yugoslavian troops from
Carinthia.

in German:
Der Historiker Vinzenz Olip beschreibt auf Grundlage von Dokumenten und Berichten der Gestapo, der Partisanenabteilungen und der britischen,
US-amerikanischen und sowjetischen Militärmissionen die militärische und politische Lage in Kärnten während des Zweiten Weltkrieges. Das
Spektrum der Themen reicht von den Anfängen der Auflehnung gegen das NS-Regime bereits in den Jahren 1940/41 über die Todesurteile gegen
WiderstandskämpferInnen aus dem Raum Zell Pfarre und Ebriach im Jahr 1943 bis hin zur ausweglosen Situation eines britischen Majors auf der
Saualpe. Ein weiterer Schwerpunkt ist der Widerstand nördlich der Drau, vor allem auf der Sau- und Koralpe. Die Arbeit endet mit der
Beschreibung der letzten Kriegstage bis zum Abzug der jugoslawischen Truppen aus Kärnten.
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in German:
Hermagoras Verein / Mohorjeva družba
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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